
Vraag nr. 81
van 18 januari 2001
van de heer LUK VAN NIEUWENHUYSEN

Spiere-Helkijn  –  Taalgebruik  –  Faciliteiten (2)

Het antwoord van de minister op mijn schriftelijke
vraag nr. 51 van 29 november 2000 aangaande taal-
toestanden in de Vlaamse faciliteitengemeente
S p i e r e-Helkijn roept toch nog een aantal beden-
kingen op.

Inzake het taalgebruik van de arbeiders in het
plaatselijke containerpark wordt gesteld dat het
om gesco's (gesubsidieerde contractuelen) gaat die
geen taalexamen hebben afgelegd, maar die vol-
gens het gemeentebestuur het Nederlands vol-
doende machtig zijn om de bevolking te woord te
staan (Bulletin van Vragen en A n t w o o rden nr. 8 van
16 februari 2001, blz. 1065  –  red.).

1. Werd die bewering van het gemeentebestuur
aan de hand van een onderzoek bevestigd ?

2. Is het niet zo dat het personeel van Vlaamse ge-
meenten niet alleen het Nederlands voldoende
machtig moet zijn, maar ook effectief Neder-
landstalig dient te zijn, ook al zou het niet in
contact komen met het publiek, zoals in ver-
band met het kuispersoneel wordt gesugge-
reerd ?

3. Werd ten slotte de bewering van het gemeente-
bestuur dat het de omzendbrief van 16 decem-
ber 1997 van de toenmalige minister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden daadwerkelijk toe-
past, effectief onderzocht ?

Antwoord

1. Zoals reeds in mijn antwoord op de schriftelijke
parlementaire vraag nr. 51 van 29 november
2000 van de Vlaamse volksvertegenwoordiger
werd gesteld, heeft het onderzoek waarmee ik
destijds de gouverneur van de provincie We s t -
Vlaanderen gelastte, aan het licht gebracht dat
de in het containerpark tewerkgestelde werklo-
zen het Nederlands voldoende machtig zijn om
de bevolking te woord te staan.

Ik heb de gouverneur inmiddels opdracht gege-
ven om in een aanvullend onderzoek na te gaan
of betrokkenen voldoen aan de taalvereisten
die de taalwetgeving stelt.

2. Wanneer ik in mijn antwoord op voormelde
parlementaire vraag nr. 51 stelde dat de perso-
neelsleden van het gemeentelijk kuispersoneel
niet in contact komen met het publiek, b e t e k e n-
de dit geenszins dat ik daarmee bedoeld zou
hebben dat dit personeel geen Nederlands zou
moeten kennen. Ik wou enkel en alleen de be-
wering van de Vlaamse volksvertegenwoordiger
weerleggen dat de bedoelde personeelsleden de
bevolking zouden afsnauwen.

Ik heb de gouverneur inmiddels opdracht gege-
ven om in een aanvullend onderzoek na te gaan
of betrokkenen voldoen aan de taalvereisten
die de taalwetgeving stelt.

3. Met betrekking tot de omzendbrief van 16 d e-
cember 1997 van de toenmalige minister van
Binnenlandse Aangelegenheden en de omzend-
brief van 9 februari 1998 van de toenmalige mi-
nister van Welzijn zijn mij, wat de gemeente
Spiere-Helkijn betreft, geen klachten bekend.
Volgens de gouverneur wordt de taalwetgeving
in de gemeente Spiere-Helkijn strikt nageleefd.

Ik heb de gouverneur inmiddels verzocht om de
gewestelijke ontvanger hier nogmaals op te wij-
zen met betrekking tot de verzending van de
aanslagbiljetten van de gemeentebelastingen, e n
nog strikter toe te zien op de naleving van de
taalwetgeving.

4. Ten slotte wijs ik de Vlaamse volksvertegen-
woordiger op de studie over de verfijning van
de taalwetgeving die de provincie V l a a m s - B r a-
bant tijdens de vorige legislatuur liet uitvoeren.
Zoals reeds meegedeeld, heb ik deze studie aan-
gekaart op de Vlaamse regering, die de ver-
taling van de besluiten van de studie in concrete
maatregelen heeft overgelaten aan een werk-
groep.

Voor een stand van zaken verwijs ik de V l a a m s e
volksvertegenwoordiger naar minister A n c i a u x ,
bevoegd voor het taalgebruik.


